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Wolvenplan  -  Stand van zaken

Voor het eerst in honderd jaar werd er begin 2018 een wolf gesignaleerd in Vlaanderen. 
In overleg met de betrokken sectoren werd vervolgens een wolvenplan opgemaakt dat in 
augustus dit jaar werd gefinaliseerd. 

De aanwezigheid van de wolf in Vlaanderen zal niet bij één exemplaar blijven, gezien de 
expansie van de soort over heel Europa. Ook in Vlaanderen dook in de zomer al een 
tweede wolf op. Omdat zijn aanwezigheid confrontaties kan veroorzaken en omdat het 
een beschermde diersoort betreft, moet een wolvenplan op deze nieuwe situatie en de 
mogelijke gevolgen van de aanwezigheid van de wolf voorbereiden.

Het wolvenplan beschrijft de ecologie en verspreiding van de wolf, met duiding van het 
juridische kader en wetgeving, en geeft een maatschappelijke analyse. Een tweede 
actiegericht deel bevat voorstellen over communicatie, vaststelling en beoordeling van 
mogelijke waarnemingen en schadegevallen, schadepreventie en -vergoeding, 
noodzakelijk wetenschappelijk onderzoek, alsook bescherming en instandhouding.

Intussen werd reeds gestart met de uitvoering van de erin opgenomen acties. Zowel in 
het wolvenplan als in de beleidsbrief Omgeving 2018-2019 lezen we dat de minister een 
overlegplatform opstart dat mee zal instaan voor de opvolging van het wolvenplan en de 
ontwikkelingen met betrekking tot de wolf in Vlaanderen.

1. In het wolvenplan staat een voorstel over wie deel zal uitmaken van dit 
overlegplatform. De samenstelling en wijze van vertegenwoordiging zouden echter 
nog verder in samenspraak worden bepaald.

Is deze samenstelling intussen afgerond? Graag hiervan een overzicht.

2. In het wolvenplan ligt de focus op het versterken van het draagvlak voor de wolf 
door sensibilisering, schadevergoedingen en participatie. 

Welke concrete acties, zoals samengevat en gebundeld op pagina 66 en 67 van het 
wolvenplan, zijn intussen reeds opgestart? Graag voor elk van deze acties de meest 
recente stand van zaken.

3. Binnen de schoot van het overlegplatform worden, al dan niet tijdelijk, afzonderlijke 
werkgroepen opgestart voor acties of thema’s die een specifiek ontwikkeltraject 
vereisen. 

Zijn dergelijke werkgroepen al opgestart? Zo ja, graag een overzicht.
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1-2.Bij de opmaak van het wolvenplan werd bilateraal overleg gepleegd met alle betrokken 
actoren. Na opmaak en goedkeuring van het wolvenplan werd in samenspraak met deze 
actoren prioriteit gegeven aan het starten van een lokaal overlegplatform voor Noord-
Limburg. In het lokaal overlegplatform zijn het Agentschap voor Natuur en Bos, het 
Instituut voor Natuur- en Bosonderzoek, het departement Landbouw en Visserij, de 
lokale besturen waarover het territorium van de aanwezige wolven zich uitstrekt, de 
Vereniging voor ecologische begrazing, de landbouworganisaties (Boerenbond/Landelijke 
Gilden, Vlaamse schapenhouderij), de jachtsector (Hubertus Vereniging Vlaanderen), de 
private eigenaars (Landelijk Vlaanderen) en de natuursector (Natuurpunt, 
Vogelbescherming Vlaanderen, Landschap vzw, WWF) betrokken.

3. De eventuele noodzaak voor het starten van bijkomende, tijdelijke, thematische 
werkgroepen wordt in samenspraak met de betrokken actoren geëvalueerd. Tot op heden 
is er nog geen nood vastgesteld om thematische werkgroepen te starten.


